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۱۲۱ نفر در شرایط شدید بیماری کرونا
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی یک شبانه روز ۴۰۸ بیمار جدید مبتلا به کرونا 
در کشــور شناسایی شدند و در عین حال هشت بیمار نیز جان خود را به علت 
ابتلا به این بیماری از دســت دادند.به گزارش ایسنا، از روز ۱۸ مهرماه تا روز ۱۹ 
مهرماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۴۰۸ بیمار جدید مبتلا 
به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و ۸۴ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 
کووید-۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و ۵۵۲ هزار و ۸۱۲ نفر رسید.متاســفانه در 
طول ۲۴ ســاعت، ۸ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دست 
دادنــد و مجموع جان باختــگان این بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۴۹۸ نفر رســید.
خوشبختانه تا روز ۱۹ مهرماه ۷ میلیون و ۳۲۸ هزار و ۱۵۲ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.۱۲۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۱۹ 
مهرماه ۵۴ میلیون و ۲۰۰ هزار و ۲۳۳ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور 
انجام شده است.همچنین تا روز ۱۹ مهرماه ۶۵ میلیون و ۹۹ هزار و ۸۸۵ نفر دوز 
اول، ۵۸ میلیون و ۵۰۲ هزار و ۳۲۷ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۲۶۹ هزار و ۵۵۲ 
نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق 
شــده در کشور به ۱۵۴ میلیون و ۸۷۱ هزار و ۷۶۴ دوز رسید.در یک شبانه روز 
۶ هزار و ۸۰۱ دوز واکســن کرونا در کشور تزریق شده است.در حال حاضر هیچ 
شهرستانی در وضعیت قرمز کرونایی نیست و ۱۸ شهرستان در وضعیت نارنجی، 

۱۹۲ شهرستان در وضعیت زرد و ۲۳۸ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

واکنش شورای شهر تهران 
به ناپدیدشدن سردیس سرلشکر شهید فلاحی

سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران نسبت به ناپدید شدن سردیس سرلشکر 
شهید فلاحی واکنش نشان داد و گفت: هماهنگی  با سازمان زیباسازی شهرداری 
تهران و یا زیباسازی منطقه یک انجام نشده و این موضوع به عنوان یک سرقت 
در حال پیگیری است.به گزارش ایسنا، نادعلی در جمع خبرنگاران در خصوص 
ناپدید شدن ســردیس سرلشکر شــهید ولی الله فلاحی تیمسار فلاحی، گفت: 
آنچه که مطلع هســتیم این موضوع به عنوان یک سرقت قلمداد می شود و هر 
مجموعه ای اگر قصد تعمیر و یا دخالتی در خصوص سردیس ها داشته باشد باید 
هماهنگی های لازم را با مجموعه مدیریت شــهری داشته باشد و در حال حاضر 
نیز مطلبی که در خصوص برخی مجموعه ها جهت برداشتن این سردیس عنوان 
می شود گمانه زنی است و چیزی اثبات نشده است.سخنگوی شورای شهر تهران 
تاکید کرد: در شوراهای گذشته نیز مواردی از سرقت و ناپدید شدن سردیس ها 
و مجســمه ها در تهران شاهد بوده ایم؛ اما با توجه به اغتشاشات اخیر نیز یکی از 
عوارض آن همین ایجاد ناامنی و مواردی همچون این موضوع است که راحت تر 
انجام می شــود. در حال حاضر چیزی رسما به سازمان زیباسازی و یا مجموعه 
مدیریت شهری در خصوص اینکه ســازمانی یا نهادی این سردیس را برداشته 
اعلام نشــده و اگر چنین موضوعی نیز وجود داشته باشد حق مدیریت شهری 

برای گلایه مندی وجود دارد.

برگزاری بیست و یکمین کنگره بین المللی
 انجمن پریودونتولوژی ایران 

 بیست و یکمین کنگره بین المللی انجمن علمی پریودونتولوژی ایران همزمان با 
بزرگترین تورنومنت دانشجویان  دانشکده های دندانپزشکی سراسر کشور ۲۶تا۲۹ 
مهر ماه ۱۴۰۱ در تهران برگزار میشــود.دکتر یدالله ســلیمانی شایسته، رییس 
بیســت و یکمین کنگره بین المللی انجمن علمی پریودونتولوژی ایران  با اعلام 
این خبر گفت: در کنگره امسال بالغ بر یکصد سخنران داخلی و شش سخنران 
صاحبنام  و مرجع علمی در سطح بین المللی، مشارکت خود را برای ارائه جدید 
تریــن مباحث در حیطه های مختلف تخصص دندانپزشــکی اعلام کرده اند که 
بدین ترتیب آخرین یافته های علمی در رشته پریودونتولوژی)بیماری های لثه و 
ایمپلنت( ارائه خواهد شد. وی با بیان اینکه کنگره حاضر هر دو سال یکبار برگزار 
میشود و طبق ارزیابی های وزارت بهداشت بعنوان کنگره »بین المللی« شناخته 
واعلام شده است، افزود: طی چهار روز برپایی به موضوعاتی از جمله بیماریهای 
لثه)پریو( و بافت اطراف ایمپلنت)پری ایمپلنت(، بازسازی استخوان و بافت نرم، 
همچنین زیبایی در درمان با ایمپلنتهای های دندانی خواهیم پرداخت که در این 
میان پانزده پانل اختصاصی توسط خبرگان دندانپزشکی ارائه خواهد شد.  دکتر 
شایســته گفت: کنگره امسال که مجوز حضور و همراهی یکهزار و پانصد نفر از 
دندانپزشکان در تخصص های مختلف و بهداشتکاران دهان و دندان را اخذ کرده 
اســت، حداکثر بیست امتیاز باز آموزی نیز برای دندانپزشکان دارد و در مجموع 
حاصل سی ماه تلاش همکاران است . این استاد پیشکسوت تخصص جراحی لثه 
و ایمپلنتهای دندانی)پریودونتولوژی( گفت: امروزه پژوهشگران کشور در زمینه 
تولید مواد و تجهیزات دندانپزشــکی نیز تلاشــهای فراوانی انجام داده اند که از 
جمله آن به تولید بخش های مختلف ایمپلنت دندانی، ســاخت مواد استخوانی 
در جهت بازسازی بافت ســخت، دارو ها و ملزومات مصرفی، محصولات مرتبط 
با درمان مشــکلات ناحیه پریودونتال)نسج نرم لثه(، میتوان اشاره کرد که نتایج 

خوبی در بر داشته است.

جشنواره »ایران عزیز«
 فرصتی برای آشنایی با فرهنگ اقوام ایرانی

 سازمان فرهنگی هنری شــهرداری تهران جشــنواره »ایران عزیز«؛ جشنواره 
وحدت اقوام ایرانی را از امروز)۲۰ مهرماه( تا ۲۹ مهرماه با هدف معرفی فرهنگ 
اقوام ایرانی در دریاچه شهدای خلیج فارس برگزار می کند.به گزارش پایگاه خبری 
تحلیلی فرهنگ و هنر، سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران جشنواره »ایران 
عزیز«؛ جشــنواره وحدت اقوام ایرانی را با هدف معرفی فرهنگ، تمدن و آداب و 
رسوم اقوام گوناگون ایرانی برگزار می کند. این جشنواره از امروز )۲۰ مهرماه( تا 
۲۹ مهر ماه هر روز از ســاعت ۱۵ تا ۲۲ در دریاچه شهدای خلیج فارس میزبان 
شــهروندان است.در این جشنواره که به مناسبت هفته وحدت برگزار می شود، 
چهره های شــاخص و تاثیرگذار هر یک از اقوام معرفی و تقدیر شده و هر قومی 
این فرصت را می یابد که فرهنگ خود را به معرض نمایش بگذارد و قوم خود را به 
لحاظ مختصات فرهنگی، تاریخی و... معرفی کند. ایجاد فضای شادی و نشاط در 
جامعه همزمان با ایام ولادت پیامبر گرامی اسلام، بازشناساندن ویژگی های اقوام 
مختلف ایرانی به جوانان و نوجوانان و تقویت هویت ملی از دیگر اهداف جشنواره 
»ایران عزیز« اســت.اقوام لر، کرد، آذری، بلــوچ، ترکمن، گیلکی، مازنی، عرب، 
بختیاری، قشــقایی و خطه جنوبی کشور در جشنواره حضور خواهند داشت که 
با توجه به پراکندگی اقوام ایرانی در سطح کشور، به نوعی همه استان های ایران 
در جشــنواره »ایران عزیز« حاضر هستند و هر یک از روزهای جشنواره به یکی 
از اقوام ایرانی اختصاص خواهد داشت.علاقه مندان برای بهره بردن از برنامه های 
جشــنواره »ایران عزیز« می توانند به دریاچه شهدای خلیج فارس )چیتگر( واقع 

در تهران، انتهای بزرگراه همت غرب مراجعه کنند.

بازدید رایگان کودکان از برج میلاد
 در هفته ملی کودک

همزمــان با هفته ملی کــودک و ولادت پیامبر اکرم صلــوات الله علیها، بازدید 
کودکان در روزهای پنجشــنبه و جمعــه ۲۱ و ۲۲ مهرماه از برج میلاد رایگان 
است.به گزارش روابط عمومی برج میلاد اعلام کرد که این بازدید برای کودکان تا 
۱۲ سال بوده و علاقه مندان می توانند در روزهای اخر هفته از ساعت ۹ الی ۲۱ 
از برج میلاد بصورت رایگان بازدید کنند؛ البته برای والدین کودکان این بازدید با 

۵۰ درصد تخفیف صورت می گیرد.

بارش باران و وزش باد شدید در ۵ استان
ســازمان هواشناسی نسبت به فعالیت سامانه بارشــی و وزش باد شدید موقتی 
درپنج اســتان هشدار داد و نســبت به اجتناب از سفرهای غیر ضروری توصیه 
کرد.به گزارش ایســنا، سازمان هواشناسی با صدور هشــدار زردرنگ از فعالیت 
بارش باران، رعدوبرق و وزش باد شدید موقتی از پنجشنبه تا جمعه )۲۱ تا ۲۲ 
مهرماه( خبرداد.این شــرایط جوی روز پنجشــنبه در اردبیل، گیلان، مازندران، 
شمال آذربایجان شرقی و جمعه در شمال استان های اردبیل، آذربایجان شرقی 
و آذربایجان غربی پیش بینی می شود.بر اثر این مخاطره احتمال صاعقه، احتمال 
آبگرفتگی به شکل محدود و محلی، احتمال بالا آمدن سطح آب رودخانه ها دور 
از انتظار نیست.سازمان هواشناســی برای جلوگیری از آسیب های ناشی از این 
مخاطره اجتناب از ســفرهای غیرضروری، پرهیز از اتراق در اطراف رودخانه ها، 
احتیاط در سفرهای جاده ای به ویژه در عبور از گذرگاه های کوهستانی و احتیاط 

در فعالیت های کوهنوردی را توصیه می کند.

اخبار کوتاه
چالش جایگزین داخلی و امید به رعایت قوانین بین المللی از سوی پلتفرم

چرا دولت در فشردن دکمه فیلترینگ دائمی اینستاگرام محتاط است؟

معاون وزارت بهداشت مطرح کرد

بهره وری، حلقه مفقوده نظام سلامت

تأکید بر بازنگری طرح جامع ترافیک تهران

رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا مطرح کرد

ثبت معافیت تحصیلی دانشجویان و خروج از کشور مشمولان به صورت اینترنتی

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی مطرح کرد

پرداخت معوقات افزایش حقوق بازنشستگان سایر سطوح از آبان ماه

لزوم تصمیم گیری بهنگام درخصوص بازماندگان از تحصیل در دوران کرونا

درحالی که بسیاری از رسانه ها پیشاپیش از عزم جدی دولت 
برای فیلترینگ همیشگی اینستاگرام سخن می گویند اما 
نه وزیر ارتباطات نه دیگر ارکان دولت و حتی نه نمایندگان 
حامی طرح صیانت حاضر نیستند در این باره پیش داوری 
کنند.بهادری جهرمی سخنگوی دولت هم در سخنانش از 
شروط ادامه فعالیت اینســتاگرام گفت:»دولت کارگروهی 
تشکیل داده که یکی از وظایفش ترسیم راهکارهایی است 
که اقدامات خلاف امنیت گروهــی در این پلتفرم ها باعث 
ضربه به بستر کسب و کار دیگران نشود.« او گفت اگر این 
پلتفرم ها قوانین خودشــان را رعایت کنند از سوی دولت 

برای ادامه فعالیت حمایت می شوند.
به گزارش خبرآنلاین، تصمیم درباره فیلترینگ اینستاگرام 
نه به دلیل سیاســی که به دلیل بررســی زیرســاخت ها و 
چالش هــای اقتصادی که در خود جای داده اســت ، نیاز 
به بررســی دقیق دارد. این شــبکه اجتماعی برخلاف پیام 
رسان هایی چون واتساپ یا تلگرام و وایبر نیست.اینستاگرام 
در این سال های گذشته بزرگترین شبکه کارآفرینی کشور 
را تشکیل داده اســت. چرخه ای که دولت های مختلف از 
انجامش ناتوان بوده اند. این بستر انتشار فرصتی برای کسب 
و کارهای کوچک شده است تا صاحبان شان بتوانند شبکه 
ای برای فروش محصولات شان داشته باشند. پیج های چند 
صد یا چند ده هزار نفری از فروشــندگان صنایع دستی تا 
محصــولات خانگی و البته شــبکه محصولات دیگر که در 
میان شــان موارد فروش محصولات ممنوعه چون قاچاق 

هم دیده می شود.
روزهای کرونا و محدودیت های ایجاد شده ، این اتصال مردم 
به زنجیره خرید در اینســتاگرام را مستحکم تر کرد و حالا 
در مهرماه ۱۴۰۱ شرایط به شــکلی شده برای فیلترینگ 
اینســتاگرام ، اعلام می شود ۹ میلیون نفر از مردم زندگی 
شــان با این شبکه گره خورده اســت.این بار این جمله را 
نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران گفته است. رقمی که شاید 
هیچ یک از ارگان های دولتی هم زنجیره انســانی مستقیم 
شــان به آن تا این جمعیت نرســد. ایجاد محدودیت ها در 
اینســتاگرام صدای مدیرعامل پست دولتی را در می آورد 
و مــی گوید درآمدهای شــان به یک ســوم کاهش یافته 
اســت و این یعنی دو ســوم فروش پست در کشور حاصل 
ارسال بسته های زنجیره پستی محصولات فروخته شده در 
اینستاگرام هستند. شبکه ای که قطعا استانداردهای توزیع 
محصــول از نظر امنیت را تامین مــی کند و هر محصول 
خلاف مقرراتی امکان ارسال با پست را ندارد.در این شرایط 
اما حساســیت های امنیتی سبب شده تا مسئولان امنیتی 
محدودیت هایی را برای دسترسی به اینستاگرام ایجاد کنند. 
همزمان وزیر ارتباطات در میان فشــار شــدید رسانه های 
مختلفی چون همشــهری تاکید کرده است که برنامه ای 
برای فیلترینگ اینســتاگرام نداشــته اند اما شرایط خاص 

امنیتی سبب شده شرایط عوض شود.
 او البته تاکید کرده اینســتاگرام چنانچه شروط و پالیسی 
خود درباره تعهد به ممنوعیت فعالیت های پیج های فروش 

اسلحه و محتوای خشونت آمیز درباره ایران هم اعمال کند 
و تعهــدات لازم در این زمینه را به ایران بدهد ، مشــکلی 
بــرای فعالیت ندارد.صحبت هــای وزیر ارتباطــات درباره 
محدودیت های اینترنت البته حاوی این جمله بود که دیگر 
تمام محدودیت های اعمالی غیر از محدودیت واتســاپ و 
اینســتاگرام این دو پلتفرم آمریکایی که حاضر به پذیرش 

قوانین داخلی کشور ما نیستند، برچیده شده اند.
این گفته وزیر اما معنایش فیلترینگ دائمی این دو پلتفرم 
اســت؟ باقری عضو ناظر مجلس در شورای فیلترینگ این 
گفتــه را تائید نمی کند. او گفته اســت:» محدودیت های 
اعمالی همچنان بر اساس تصمیم امنیتی است و هیچ نهاد 
تصمیم ســازی در این باره تصمیم جدید و قطعی نگرفته 

است.« 
همزمان وزیر ارتباطات از تلاش برای حمایت از پلتفرم های 
ایرانی برای تبدیل شــدن به بستر کسب و کار مردم سخن 
می گوید و از مردم و فعالین اقتصادی مشغول در اینستاگرام 
دعوت می کند به پلتفرم های داخلی بروند. همچنین بحث 
وام برای کوچ به پلتفرم های داخلی مطرح می شود . با این 
وجود همچنان فاصله زیادی میان کســب و کارهای فعلی 
بر بستر اینســتاگرام و پلتفرم های داخلی جایگزین وجود 
دارد. تا جایی که حتی مرتضی آقا تهرانی رئیس کمیسیون 
فرهنگی مجلس می گوید فیلترینگ اثربخش نیست و باید 
پلتفرم های داخلی موثری ساخت که خود مردم با رضایت 
استفاده از آنها را ترجیح بدهند.درحال حاضر اما گزینه های 
داخلی پیش رو ، ایتا ، روبیکا و چند پلتفرم دیگر هســتند 
که همگــی روی هم تنها ۱۷ درصد مخاطب دارند و حتی 
پس از محدودیت های اخیر هم بر میزان مخاطبان شــان 
افزوده نشده اســت و مثلا در اوج محدودیت ها این تلگرام 

بود که بیشترین رشد مخاطب را با استفاده از پروکسی های 
دور زننده ســرورهای داخلی ، جذب کرد و گردش اخبار و 

پیام های داخلی در آن جریان داشت.
مسئول تجارت دیجیتال اتاق بازرگانی تهران از هزینه کرد 
بیش از ۲هزار ۵۰۰ میلیارد تومان برای روبیکا در سال های 
گذشــته خبر داد. رقمی که از کل سرمایه گذاری اقتصاد 
دیجیتال ایران بیشتر است اما عایدی آن تقریبا هیچ بوده و 
این پلتفرم به عنوان بزرگترین سوپر اپلیکیشن پیام رسان با 
قابلیت شبکه اجتماعی داخلی در سال های گذشته به دلیل 
عدم رعایت اصول حقوق شخصی افراد از سوی ساترا ابطال 
مجوز هم شده اســت.همه این اجزای کنار هم قرار گرفته 
معمای پیچیده اینستاگرام ســبب شده است درباره اعلام 

رسمی فیلترینگ دائم این پلتفرم اندیشه بیشتری شود.
 اگرچه ایــن محدودیت های اعمالی وجــود دارند و عملا 
دسترسی ها به اینستاگرام به کتپمترین حد ممکن رسیده 
است. همین امروز معاون سیاسی وزارت کشور اعلام کرده 
باید علیه ســران این دو اپلیکیشن به دلیل نقش شان در 
حوادث تلخ روزهای اخیر و اغتشاشــات اعلام جرم شود. او 
خواســتار برخورد با این پلتفرم ولی در سوی دیگر هم بعد 
اقتصادی زندگی مردم برای مسئولان اهمیت ویژه ای دارد 
و به نظر می رســد هنوز نقشه دقیق جدیدی برای عبور از 
پیچ اینستاگرام ترسیم نشده است. ها به دلیل عدم رعایت 
قوانین کشــور شده است. این نگاه مشخص تمام مسئولان 

کشور برای ادامه فعالیت اینستاگرام در ایران است.
 این بخش از گفته های میرتاج الدینی نماینده مردم تبریز 
در مجلس شورای اســلامی بر همین مسئله تاکید دارد:» 
همه کشــورها به این ترتیب عمل می کنند و پیام رسان ها 
برای فعالیت در آن کشــورها باید قوانین را بپذیرند. به هر 

ترتیب بســترهای پیام  رسانی در فضای اینترنت به صورت 
یک طرفه عمل و قوانین کشــور را نقض می کنند. لذا همه 
کشورها این قانون را دارند که پیام رسان ها دفتر نمایندگی 
در داخل آن کشور داشــته باشند و حقوق مردم را رعایت 
کنند که اگر حقی ضایع شد محلی برای مراجعه و شکایت 

وجود داشته باشد.
در نتیجه پیام رســان ها باید قوانین کشور را رعایت کنند تا 
بتوانند از این زیرساخت ها و بسترهایی که در کشور وجود 
دارد استفاده کنند. البته این بستگی به تصمیم شورای عالی 
فضــای مجازی دارد چرا که در آنجــا همه زوایای موضوع 
فیلتر پیام رسان ها را بررسی و نظر کارشناسی خود را اعلام 
می کنند.« میرتاج الدینــی در واکنش به اینکه اگر مالکان 
پیام رسان ها قوانین ایران را نپذیرند چه اتفاقی خواهد افتاد؟ 
می گوید:» درباره چگونگی برخورد با پیام رسان هایی که از 
قوانین ایران پیروی نمی کنند تصمیم خاصی گرفته نشده 
اســت. در حقیقت نمی توانم بگویم چراکه تصمیم خاصی 
گرفته نشــده و فعلا تا زمانی که این حوادث برطرف شوند 

شرایط اضطراری است.«
 بــا کنار هم قرار دادن تمام داده هــا می توان گفت دولت 
که تا همین یک ماه قبل شــخص رئیس جمهور در آن بر 
فعالیت اقتصادی مردم بر بســتر اینســتاگرام نظر مثبت و 
حمایتی داشته اســت ، حالا باید از میان اعلام ممنوعیت 
دائمی این پلتفرم درحالی کــه هنوز بازار جایگزینی برای 
فعالیت اقتصادی اش نیســت و تــداوم فعالیت این پلتفرم 
در صورت عدم پذیــرش پروتکل های مد نظر و مندرج در 
قانون کشورمان ، یکی را انتخاب کند. فعلا شرایط اضطراری 
این فرصت را در اختیار وزارت ارتباطات قرار داده تا بتواند 
احتمالا رایزنی ها را با شــرکت متا از یک ســو و دارندگان 
پلتفرم های داخلی از ســوی دیگر آغاز کند و نقشــه راهی 
مطمئن برای آینده معاش ایــن جمعیت ۹ میلیون نفری 
پیشنهاد دهد. اتفاقی که اگر تصمیم درستی برایش گرفته 
نشــود ، خود می تواند چالش های بعدی را در پی داشــته 
باشد.چالش هایی چون فعالیت تجاری جمع زیادی از مردم 
که احتمالا ناچارند بر پایه اســتفاده از فیلترشــکن ها ، در 
پلتفرمی ممنوعه فعالیت اقتصادی داشته باشند یا جمعیتی 
که بازار هدف شــان را با بسته شــدن این عرصه فروش از 
دســت می دهند و در پلتفرم های معرف جدید هم بازاری 
بدســت نمی آورند و اینگونه دچار مشکلات ناشی از دست 
دادن راه امرار معاش روبرو می شــوند که خود آسیب های 

خطرناک بسیاری را به همراه خواهد داشت.
تســریع هرچه سریعتر تکنولوژیک و تولید پلتفرمی که در 
رقابت با این پلتفرم های بین المللی قابلیت رقابت داشــته 
باشــد و صاحب مزیت های رقابتی باشد احتمالا از نیازهای 
اولیه اخذ تصمیم دائمی برای محدودیت اینستاگرام است. 
اگرچه تجربه گذشــته فعالیت پلتفرم های داخلی و مسیر 
طی شــده تا امروز نگرانی ها در این زمینه را همچنان باقی 
نگه می دارد و باید دید مسئولان چه چشم انداز روشنی را 

برای کاستن از مشکلات فعلی ترسیم خواهند کرد.

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت با بیان اینکه 
مردم در حوزه ســلامت همواره به دولت و نظام امیدوارند، 
گفت: وزارت بهداشــت در هر شــرایطی اعــم از تحریم و 
مشــکلات اقتصادی خود را موظف به ارائه بهترین خدمات 
به مردم می  داند.به گزارش ایســنا، دکتر بهروز رحیمی، در 
جلســه مجمع مدیران امور اداری و منابع انسانی قوای سه 
 گانه که به میزبانی وزارت بهداشــت برگزار شد، با تاکید بر 
اینکه بزرگترین دارایی، ســرمایه و افتخار وزارت بهداشت 
نیروهای انسانی اش است، تصریح کرد: ارائه خدمات مناسب 
و باکیفیت به مردم وابســته به نیروهای انسانی در سازمان 

اســت.وی ادامه داد: وزارت بهداشت در هر شرایطی اعم از 
تحریم و مشــکلات اقتصادی خود را موظف به ارائه بهترین 
خدمات به مردم می  داند، مانند ایثارگری هایی که در زمان 
همه گیری بیماری کرونا و قبل از آن در دوران دفاع مقدس 
و جنگ تحمیلی انجام شــد.معاون توسعه مدیریت و منابع 
وزارت بهداشت خدمات ارائه  شده در حوزه وزارت بهداشت 

و دانشگاه  های علوم پزشکی را بسیار گسترده و شبانه  روزی 
توصیف کرد و گفت: مردم در حوزه سلامت همواره به دولت 
و نظام امیدوارند.وی، بهره وری را حلقه مفقوده نظام سلامت 
دانست و خاطرنشان کرد: نقش منابع انسانی توانمند وزارت 
بهداشــت در ارائه خدمت به مردم بســیار پررنگ است و با 
ارتقای بهره  وری منابع انسانی می  توانیم بهتر از این به مردم 

خدمات ارائه کنیم.معاون وزیر بهداشت در ادامه بر اهمیت 
پویایی علمی در وزارت بهداشت به  خصوص در موضوع منابع 
انسانی تأکید کرد و گفت: نخبگان و متخصصان حوزه  های 
مختلف سلامت در وزارت بهداشت مشغول خدمت به مردم 
هستند.بنابر اعلام وزارت بهداشت، رحیمی ضمن اشاره به 
اهمیت انتخاب مدیران در حوزه های مختلف تصمیم گیری 
و تصمیم سازی، عنوان کرد: تربیت و جانشین پروری مدیران 
جوان و نخبه منجر به شایســته گزینی خواهد شد.وی در 
پایان گفت: وزارت بهداشت به منظور ارتقای منابع انسانی و 

مدیریت دانش آماده هم  افزایی با سایر دستگاه هاست.

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران بر لزوم ارائه 
طرح جامع ترافیک تهران و مطالعات احداث خطوط جدید 
مترو تأکید کرد.به گزارش ایسنا، جعفر تشکری هاشمی در 
تذکر پیش از دســتور خود در جلسه شورای شهر تهران با 
اشاره به جلسه اخیرش در شــورای ترافیک کشور، گفت: 
بر اســاس مصوبه شورای ترافیک، شهرداری تهران تکمیل 
خطوط ۱ تا ۷ مترو را باید در اولویت کاری خود قرار می داد 
به گونه ای که تا پایان سال ۱۴۰۲ این مهم تکمیل می شد و 
ظرفیت مترو به جابجایی چهار میلیون مسافر می رسید. وی 
با بیان اینکه احداث و طراحی خطوط جدید مترو شــامل 
خطوط ۸ تا ۱۱ باید مطالعاتش تا ۱۴۰۰ انجام و اجرای آن 
تا ۱۴۱۰ به پایان می رســید،  گفت: در این مصوبه دو شرط 
برای شهرداری گذاشته شده بود که قرار بود کلیات احداث 
چهار خط جدید تصویب شــود اما شهرداری باید جزئیات 
مطالعات را به تصویب شــورای هماهنگی ترافیک کشــور 

برسانند و همچنین تاکید شده بود که طرح جامع ترافیک 
تهران باید مورد بازنگری قرار گرفته و مطالعات ریلی منوط 
به تصویب طرح جامع ترافیک شده بود اما هیچکدام از این 

دو شرط اجرایی نشده است.
عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه تا مادامی که شروط 
شــورای ترافیک انجام نشــده شــهرداری مجاز به اجرای 
پروژه های جدید نیست، افزود:  شهرداری از احداث خطوط 
جدید و توســعه خطوط قبلی باید امتناع کند هر چند که 
شهرداری اعلام کرده برای آنکه طرح جامع ترافیک را ارائه 
کنــد به ۹ ماه زمان احتیاج دارد اما این در حالیســت که 
شورای شهر هنوز نظراتش را در مورد این طرح ارائه نکرده 
است.تشکری هاشــمی با بیان اینکه برای رسیدن به هدف 
جابجایی چهار میلیون مســافر باید مشکل ناوگان را حل 
کنیم و با ســاخت ایســتگاه جدید مشکلی حل نمی شود، 
گفت: وزارت کشــور نیز اعلام کرده که از مدیریت شهری 

تهران می خواهد که پیگیری های مجدانه ای در این زمینه 
داشته باشد. چرا که پیگیری ها کمرنگ است و باید جدی تر 
باشــد و در مورد خطوط ریلی حومه نیز طبق برنامه ششم 
توســعه احداث قطار حومه به شرکت راه آهن سپرده شده 
در حالیکه بر اساس مصوبات مترو شهرهای پرند، ورامین، 
پردیــس و ... باید به مترو تهران متصل شــوند و این ابهام 
ایجاد می کند و به نظر می رســد که باید در برنامه توسعه 
هفتم احداث خطوط ریلی حومه به شهرداری تهران برگردد 
و البته باید تکالیف حقوقی و مالی آنها مشــخص شود. چرا 
که در حال حاضر به ازای یک مسافر ۲۰ هزار تومان هزینه 
می شــود و این در حالیست که بطور متوسط ۲۰۰۰ تومان 
از مردم اخذ می شــود و ما عملا به مردم ســایر شهرهای 
پیرامونی تهران یارانه می دهیم که باید این مســئله تعیین 
تکلیف شود.به گزارش ایسنا، مهدی چمران نیز در واکنش 
بــه این تذکر گفت: خطوط جدیــد مترو به صورت قطعی 

تصویب نشــده و شــورای قبلی هم نباید خط ۱۰ مترو را 
شــروع می کرد. چرا که ایراداتی دارد که باید اصلاح شود و 
ما نیز نظراتی در مورد احداث خطوط جدید مترو و توسعه 

خطوط قبلی داریم. 
وی با بیان اینکه اجــرای پروژه های مترو نیازمند پیگیری 
ویژه اســت، گفت: قبلا یک نفر را مامور پیگیری ویژه کرده 
بودیم و هر روز این موضوع را پیگیری می کرد و حتی شب ها 
به در خانه افراد می رفت تا امضا بگیرد. رییس شورای شهر 
تهــران در مورد خطوط مترو حومه نیز گفت: عزیزان ما در 
شــهرداری شهرهای حومه انتظار دارند که شهرداری مترو 
آنهــا را تکمیل کند اما هزینه هــا را دولت بدهد و در یک 
قرارداد شفاف ما با کمال میل مترو آنها را تکمیل می کنیم. 
نه اینکه انتظار داشته باشند شهرداری تهران که برای حل 
مشکلات مترو خود با مشکلات شدید مالی مواجه است این 

کار را به اتمام برساند.

رئیس ســازمان وظیفــه عمومی فراجــا از ثبت معافیت 
تحصیلی دانشجویان و خروج از کشور مشمولان به صورت 

اینترنتی در سراسر کشور خبر داد.
ســردار تقی مهری با اشاره به شــعار هفته فراجا ۱۴۰۱ 
»پلیس خادم مردم، مردم حامی پلیس« اظهار کرد: پلیس 
در تمام عرصه ها خادم مردم است و قطعا همه مردم کشور 

عزیزمان حامی و قدردان زحمات پلیس هســتند، در این 
ایام که پلیس همه جانبه مدافع جان، مال و ناموس مردم 
است، حمایت چشمگیر مردم از پلیس خدمتگزار را شاهد 

هستیم.
وی با اشاره به تاکید ســردار حسین اشتری؛ فرمانده کل 
انتظامی کشور بر اهمیت هوشمندسازی خدمات پلیس به 

صورت اینترنتی، افزود: مهمترین خدمات سازمان وظیفه 
عمومی در راســتای هوشمندسازی و تسریع در رسیدگی 
به درخواست های مشــمولان در هفته فراجا سال ۱۴۰۱، 
صدور اینترنتی معافیت تحصیلی برای دانشــجویان داخل 

و خارج از کشور می باشد.
همچنین از دیگر خدمات ســازمان که به صورت هوشمند 

ارائه می شود، ثبت اینترنتی درخواست های خروج از کشور 
کلیه مشــمولان می باشــد.این مقام ارشــد انتظامی بیان 
داشــت: مشمولان می توانند برای ثبت درخواست معافیت 
تحصیلی و صدور مجوز خروج از کشــور به ســامانه سخا 
به نشــانی sakha.epolice.ir مراجعه و اقدامات بعدی 

را انجام دهند.

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی گفــت: پنج ماه معوقه 
افزایش حقوق بازنشســتگان ســایر ســطوح را داریم که 
برنامه ریــزی و تلاش می کنیم که این معوقــه را از آبان تا 
پایان اســفند ماه به صورت ماهانه پرداخت کنیم.میرهاشم 
موســوی گفت: حقوق مهر ماه بازنشســتگان سایر سطوح 
مطابق شــهریور ماه و با اعمال افزایش ۳۸ درصد به علاوه 
۵۱۵ هزار تومان پرداخت می شود.وی ادامه داد: با تأکیدات 
ویژه رئیس جمهور و پیگیری معاون اول ریاست جمهوری، 
موانعی که برای افزایش حقوق ســایر سطوح به ۳۸ درصد 

بعلاوه ۵۱۵ هزار تومان وجود داشت، براساس مصوبه وزرای 
عضو هیأت امنای تأمین اجتماعی برداشــته شــد و حقوق 
شهریور ماه این عزیزان را با اعمال افزایش ۳۸ درصد بعلاوه 
۵۱۵ هزار تومان پرداخت کردیم.موسوی خاطرنشان کرد: در 
مهرماه نیز حقوق بازنشستگان را به همین منوال و با اعمال 
افزایش پرداخت خواهیم کرد و پنج ماه معوقه افزایش حقوق 
بازنشستگان را هم داریم که برنامه ریزی و تلاش می کنیم که 
۵ ماه معوقه را از آبان ماه تا پایان اســفند پرداخت کنیم و 
معوقات بازنشستگان از آبان ماه همراه با حقوق این عزیزان 

پرداخت می شود. وی افزود: دیروز هم جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی برگزار شــد و از رئیس جمهور تشــکر می کنم که 
دستور موکد داشــتند که پرداخت دیون دولت به سازمان 
تأمین اجتماعی تسریع شود به نحوی که ما تعهداتمان را در 
اسرع وقت انجام دهیم.مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 
ادامه داد: افزایش حقوق انجام شــده برای مستمری بگیران 
سایر سطوح ســازمان تأمین اجتماعی هر ماه حدود ۲۶۰۰ 
میلیارد تومان بار مالی جدید ایجاد می کند که سالیانه حدود 
۳۰ هــزار میلیارد تومان هزینه خواهد داشــت و امیدواریم 

بــا این افزایش، رضایتمندی بازنشســتگان را تامین کنیم.
موســوی تصریح کرد: برنامه ریزی ما این است که انشاءالله 
از آبان ماه واریز معوقات را داشته باشیم و رئیس جمهور نیز 
دستور دادند که رد دیون دولت به سازمان تأمین اجتماعی 
که مهمترین روش تأمیــن نقدینگی مورد نیاز خواهد بود، 

سرعت بگیرد. 
رئیس جمهور در ســتاد هماهنگی اقتصادی روش هایی را 
دستور دادند که این روش ها باعث می شود که به سرعت به 

نقدینگی لازم برسیم و تعهداتمان را انجام دهیم.

معاون امور زنان و خانواده نهاد ریاست جمهوری اظهار کرد: 
آمادگی و مشــارکت معاونت امور زنان با ســازمان نهضت 
ســوادآموزی برای پیشگیری از رشــد بی سوادی و توجه 
به بازماندگان از تحصیل را داریم.به گزارش ایســنا، انسیه 
خزعلی در نشســت مشترک مشاورین امور زنان و خانواده 
دستگاه های اجرایی با سازمان نهضت سوادآموزی با اشاره 

به اهمیت نقش ســواد در جامعه کنونی گفت: نباید سواد 
در محدوده خواندن و نوشتن منحصر و محدود شود، بلکه 
باید به نقش سواد در سبک زندگی هم توجه خاص و ویژه 
داشته باشیم. پدران و مادران باید با شرایطی که فرزندانشان 
روبرو هســتند نیز آشنا شوند. وی با اشاره به اعلام آمادگی 
معاونت امور زنان برای پیشگیری از بی سوادی و همچنین 

توجه به بازماندگان از تحصیل افزود: دوران کرونا باعث شد 
کــه تعدادی از دانش آموزان از علم آموزی در مدرســه باز 
بمانند و باید برای این گروه از جاماندگان از تحصیل تصمیم 
درست و به هنگام گرفته شود که از روش های مختلف می 
توان برای حل این موضوع اســتفاده کرد.به گزارش مرکز 
اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، معاون 

امور زنان و خانواده نهاد ریاست جمهوری به شرایط مطلوب 
کشــور در امر سوادآموزی تأکید کرد و گفت: سرعت ما در 
ریشه کنی ســواد به نسبت بســیاری از کشورها خصوصاً 
کشورهای همسایه بسیار بالا و سطح سواد در حد مطلوبی 
اســت و به زودی شاهد ریشــه کنی بی سوادی در کشور 

خواهیم بود.


